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Návrhy ze sborů: sbory seniorátu nepodaly na konvent žádný návrh k projednání   

Návrhy SV:  

Návrh č. 1) 

  Návrh konventu pražského seniorátu na synod    

Seniorátní výbor, kterému leží na mysli reforma JJ předkládá konventu pražského seniorátu návrh k synodu 
týkající se reformy Jeronýmovy jednoty. Návrh zní: 

Synod ČCE ukládá synodní radě, aby společně s Ústředním představenstvem Jeronýmovy jednoty vzaly 
následující text jako podnět k zahájení rozhovoru v seniorátech a ve sborech o budoucí podobě podpůrného díla 
Jeronýmovy Jednoty. 

Jeronýmova Jednota – náměty ke změnám na základě usnesení Synodu  

Jeronýmova Jednota je v současnosti jediným nástrojem solidarity sborů v ČCE na podporu oprav a údržby 
sborových budov. Objem nasbíraných prostředků v posledních letech stagnuje. Ve sborech klesá povědomí o 
jedinečnosti a významu díla Jeronýmovy Jednoty vedle všech ostatních starostí spojených s cestou 
k samofinancování.  Květnové zasedání synodu ukládá vypracovat návrh nového uspořádání podpůrného díla 
Jeronýmovy Jednoty tak, aby lépe vyhovovalo současným potřebám péče o nemovitosti v majetku sborů, návrh 
předložit k celocírkevní diskuzi sborům a poté synodu. 

 
Náměty k připravovaným změnám:   

 
Změna načasování sbírek a podávání žádostí 
Jednoznačně podporujeme chystanou plnou digitalizaci podávání všech typů žádostí.  Doporučujeme upravit a sladit 
termíny pro vyhlášení a ukončení jednotlivých sbírek a termíny pro podávání žádostí tak, aby v době konání sbírky 
byly známy konkrétní projekty v seniorátu, na které se sbírá.  
Například Sbírku darů by bylo možné konat ve sborech průběžně po celý rok a umožnit tak pravidelnou platbu 
trvalým měsíčním příkazem, uzávěrku žádostí o dar sjednotit s žádostmi o DARP, o podaných žádostech informovat 
sbory v seniorátu a sbírku darů uzavřít k 31.12.  
Sbírku na Jubilejní toleranční dar konat rovněž ve sborech průběžně po celý rok, v souladu s touto změnou název 
sbírky vhodně doplnit nebo přejmenovat.  
Hlavní dar lásky doporučujeme ponechat jako jednorázovou sbírku určenou pro vybraný projekt realizovaný 
v následujícím roce. Bylo by vhodné, aby pravidla a forma podávání žádostí jednoznačně umožnila sboru požádat 
přímo o HDL.  Doporučujeme změnit vhodným způsobem název této sbírky.  
Doporučujeme oddělit žádost o dar, žádost o zápůjčku a žádost o HDL.  
 
Komunikace, propagace 
Na webových stránkách JJ zveřejnit informaci o projektech, na které byly úspěšně podány žádosti o dar, HDL, půjčku, 
po jednotlivých seniorátech. 
O všech podpořených projektech zveřejnit na webu JJ zprávu s fotodokumentací.  
Současně používanou formu tištěného letáku JJ přehodnotit například na základě ankety po sborech.   
 
Názvosloví  
Doporučujeme archaické a nesrozumitelné názvy jednotlivých nástrojů JJ buď pozměnit nebo doplnit jasným a 
jednoduchým vysvětlujícím podtitulem, například: Jeronýmova Jednota - Evangelický stavební fond.  HDL změnit 
např. na Stavba roku ČCE. JTD změnit na Evangelický fond zápůjček.  
 
Digitalizace žádostí 
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Vítáme a podporujeme připravovaný přechod na administraci žádostí v digitální podobě. Doporučujeme umožnit 
sborům plynulý a přátelský přechod na novou formu: například umožnit sborům a seniorátům zpracovat žádost jako 
test, ponechat možnost odeslat žádost v PDF formátu s naskenovaným podpisem. 
 
Schvalovací procesy 
Současný proces podávání a schvalování žádostí v rámci JJ nerozlišuje finanční náročnost projektů.  
Navrhujeme zjednodušit systém schvalování například takto: 
Žádosti o dar do 50 000 (nevyžadovat projekt, položkový rozpočet, ale důsledná kontrola vyúčtování) 
Schvaluje SP JJ     
Rozhoduje SS JJ 
Žádosti o dar do 500 000 
Schvaluje SP JJ  
Rozhoduje SS JJ v rámci limitu k rozdělení darů  
Žádosti o dar nad 500 000 
Schvaluje SP JJ a SS JJ 
Rozhoduje ÚS JJ 
Žádosti o HDL 
Schvaluje SP JJ a SS JJ 
Rozhoduje ÚS JJ 

 
Současný institut poradních odborů stavebních při seniorátech doporučujeme zrušit a ponechat 

v kompetenci SP JJ a jejich komunikace s příslušnými spolupracujícími odborníky. Senioráty mohou v této oblasti 
vzájemně spolupracovat, sdílet kontakty.      
 
Statut, pracovní řád JJ 
Doporučujeme přehodnotit a zaktualizovat pracovní řád a statut JJ tak, aby JJ mohla optimálně fungovat 
v současných a budoucích podmínkách ČCE. Zvážit sjednocení obou dokumentů v jeden. Bylo by dobré uvážit, zda by 
neměla JJ strukturu více oddělenou od struktury ČCE.  Pracovníci JJ by měli větší, přímější odpovědnost, lepší 
motivaci a zájem na efektivitě JJ.   
 
Pravidla pro poskytování zápůjček 
Pravidla pro poskytování zápůjček doporučujeme upravit tak, aby lépe odpovídala současné situaci a vedla k lepší 
platební kázni splácejících sborů. Zavést měsíční splátky. Zavést sankci za prodlení, bonus za vzorné splácení, bonus 
za předčasné splacení.   
 
Finanční zdroje 
Prostřednictvím konventů a návrhů na synod doporučujeme iniciovat hledání dalších zdrojů pro opravy nemovitostí, 
například: dobrovolný příspěvek sborů, které mají příjem z pronájmu sborových prostor, bytů, z prodeje nemovitostí, 
v doporučené výši.  
 
Poradenství 
Bylo by užitečné organizovat pravidelně v rámci aktivit Jeronýmovy Jednoty v seniorátech a na celocírkevní úrovni 
setkání s tématikou správy nemovitostí, oprav a údržby, financování a veřejné podpory jako podporu pro sbory.    
                        
 
 
Praha, listopad 2022  

 


